
 
 

 

 

 

Referat Skolebestyrelses møde 

D. 26.1.2023 kl. 19.00-20.30 i lokale C115 

 

Deltagere: 

Forældrerepræsentanter:  

Agnete Nørskov Nielsen, Martin Helt Brunsgaard, Camilla Bjørn Jensen, Stine Møller 

Jacobsen, Ani Mai Andersen, Dorte Johannsen og Anja Koch.  

Elevrådsrepræsentanter: 

Aske og Fidan 9.a 

Personalerepræsentanter:  

Lotte Simonsen, Maria Wejrup Kolbeck 

Ledelsesrepræsentanter:  

Karina Lange og Pernille Reschat 

Referent: 

Karina Lange 

Ordstyrer: 

Martin Helt Brunsgaard 

Afbud: 

Vibeke Domar og Lone Boe Larsen 

Forkortelser:  

I (information), D (drøftelse), T (tilsyn), B (beslutning). 

  



 
 

 

Dagsorden 

19:00-19:05  Velkomst og dagsorden (I)  

 

19:05-19:15  Elevråd (I) 

Formål:  

Bestyrelsen får indsigt i elevrådets arbejde. Elevrepræsentanterne er bindeled mellem 

bestyrelsen og elevrådet. 

Skolebestyrelsen skal: 

Informeres  

Referat: 

Elevrådet har haft møde for 2 uger siden, og har drøftet følgende: 

 Elevrådet har evalueret diverse konkurrencer, som de har haft sat i gang.  

 Elevrådet har haft drøftet den lave temperatur i lokalerne og haft kontakt til Teknisk 

serviceleder. Der har været udfordringer med vores ventilationssystem, men der er 

hyret udefra til at kigge på dette.  

 Elevrådet drøftede også, hvad der skal ske, når Karina stopper som 

udskolingsleder. Karina har haft overleveringsmøde med rigtig mange, som 

overtager forskellige opgaver. På mandag til UUF kommer Karina, hvor hun 

fortæller lidt om opgaverne og få sagt pænt farvel og tak for nu. 

Der er et ønske om, at man i Elevrådet snakker om en opbakning til ÅbenråPay blandt 

Udskolingseleverne. Det er fortsat muligt at betale med kontanter.  

19:15-19:30 Økonomi (I)  

Formål: 

Skolens økonomi og præmisser for det interne budget. 

Skolebestyrelsen skal: 

Informeres om skolens økonomi. 

Referat: 

Årsagen til det økonomiske underskud handler om, at der har været en elevtilbagegang på 

110 elever gennem de seneste 4 år og man forudser en yderlig tilbagegang på omkring 50 

elever i de kommende år. Der ud over er der visiteret færre elever til Centeret. Ligeledes 



 
 

 

er årsagen, at skolen har flere elever i specialiseret skoletilbud og at den nuværende 

tildelingsmodel betyder, at taksten pr. ekskluderet elev er steget. En del af forklaringen er 

også, ifølge forvaltningen, at skolen har fået en del Corona refusioner i tidligere år, hvilket 

slører for den reelle økonomi.  

Skolen kommer ud med et underskud på 2 millioner for 2022 og forventet 700.000 i 

budgettet 2023. Konsekvenserne ved reduktion af medarbejderstaben er, at man 

formindsker vejledertimerne. Som det ser ud nu, vil der være tre små 7. klasser og tre små 

9. klasser, hvilket vil betyde sammenlæsninger i udvalgte fag. Der er ændret på 

mødestrukturen i personalegruppen, som også betyder en mindre besparelse, hvilket dog 

ikke har været incitamentet for ændringen. Budgettet til fagene holdes der også øje med 

ikke bliver sat for højt. Der sættes spørgsmål til ansættelse af pædagoger ift. 

pædagogmedhjælpere i SFO. I øjeblikket kan skolen se, at der er en tilgang af elever til 

Mellemtrinnet, hvilket blandt andet er elever, som vender tilbage til Kongehøjskolen. 

Skolebestyrelsen har drøftet og overvejer en fælles henvendelse fra Center-skolerne 

omkring minimumstildeling.  

Bilag: 

3.0 Økonomirapport 

3.1 Notater til økonomirapport 

3.2 Overordnet regnskab 2022 

 

19:30-19:40 Skoleudviklingssamtale den 9. februar (D) 

Formål: 

Drøftelse af indhold i samtalen med skolechef, skoledirektør, skoleledelse og formand for 

skolebestyrelsen. 

Skolebestyrelsen skal: 

Drøfte, hvad Kongehøj har særlig fokus på i øjeblikket.  

Referat: 

Skolens ledelse og skolebestyrelsesformanden skal til skoleudviklingssamtale, hvor der 

dels skal tales om skolens fokus og strategiske mål. Forslag til drøftelse på mødet: 

- Arbejdet med fastholdelse af elever i udskolingen. 

- Vejlederindsatsen fx den professionelle ordblindeindsats. 

- Minimumstildeling til Centeret ift. svingende elevtal samt akutmodtagelse.  

- Tal for elever der efter 9. klasse fortsat er på en ungdomsuddannelse. 

Bilag: 

4.0 Skabelon til Skoleudviklingssamtale. 



 
 

 

 

19:40-19:50  Skolens hverdag (I)  

- Der er varslet afskedigelse af 2 medarbejdere. Den ene har selv fundet et nyt 

job og stopper med udgangen af februar. I Indskolingen går en medarbejder på 

barsel. Dette vil betyde nogle skemaændringer.  

 

- Ledelsen er i gang med fagfordelingen, og i den forbindelse skal 

Skolebestyrelsen drøfte ansøgning om forkortet skoledag, omlægning af UUV 

samt mulige frihedsgrader. Det foreslås, at skolen udvider samarbejde med 

Røde kors omkring frivillige, hvilket Ani Mai Andersen kan være kontaktperson 

omkring.  

 

19:50-20:00  Tilsyn med UPV og karakterer 8.-9. årgang (T) 

Formål:  

Bestyrelsen får indsigt i arbejdet med UPV og karakterer. 

Skolebestyrelsen skal: 

Informeres  

Referat: 

Alle elever har fået karakterer og en UPV. Der er afholdt UPV samtaler med elever fra 8. 

årgang og 15 elever har fået tilbud om et Turbolæringsforløb. Kongehøjskolen ligger pænt 

ift. antal elever, der går til prøve, antallet som opnår 02 i Dansk og Matematik samt elever, 

der fortsat er i gang med deres ungdomsuddannelse 1 år og 2 måneder efter 9. klasse. 

20:00-20:10  Godkendelse af valgfag på kommende 9. årgang (B) 

Formål:  

Bestyrelsen godkender valgfagene på kommende 9. årgang. 

Skolebestyrelsen skal: 

Godkende valgfagspakken på 9. årgang. 

Referat: 

Udskolingen vil gerne udbyde samme fag som i indeværende skoleår – Drama og musik, 

Madscience, Billedkunst, Skoleavis og Idræt – og der ud over Læsning, kultur og 

kommunikation samt Film og medie (engelsksproget). Skolebestyrelsen godkender 

valgfagspakken for 9. årgang.  



 
 

 

20:10-20:20  Formandens punkt (I) 

Skolebestyrelsen skal: 

Informeres  

Referat: 

 Skolen skal tage afsked med en skoleleder. Hun kommer og tager afsked d. 9/2-23, 

hvor Skolebestyrelsen kommer med en blomst og et kort. 

 Skolebestyrelsen har fået to pladser i ansættelsesudvalget til en skolederleder. 

Formanden har den ene plads. Efter drøftelse besluttes det, at næstformanden 

også deltager.  

 Ønsker til den nye skoleleder: 

- Fokus på synlighed på begge matrikler 

- Arbejder med fællesskab for hele skolen 

- Brænder for elever og skole 

- Har respekt for alle faggrupper 

- Kan agere på alle niveauer, kan uddelegere og indgå i et ledelsesteam 

- Kan lede indad til og kan profilere skolen udad til 

- At der skabes stabilitet i ledergruppen 

 

20:20-20:25  Evt. 

Skolebestyrelsen siger tak for et godt samarbejdet til Karina og har en blomst som tak.  

Næste Skolebestyrelsesmøde er d. 9/3-23 kl. 18:00. 

20:25-20:30  Oplæsning af referat (B) 

Referatet er godkendt 


